
 
 

 
 

Referat af møde i Menighedsrådet for Vesterbro Sogn den 14. september 2021 i Eliaskirken  

Valgte medlemmer: Jens Andersen, Ole Bjørn Andersen, Eva Rønne, René Rud Mikkelsen, Anni 

Brinkløv Jensen, Conny Hjelm, Stine Minna Bak Pedersen, John Kahlke, Erling Hansen, Claus 

Lautrup, Arne Hjort Nielsen, Philip Christoffersen, Karina Bergmann, Jette Pedersen, Rikke Bang 

Christensen, Hans-Henrik Sørensen, Jakob Tørring, Jette Taagely og Marianne Plum. 

Suppleanter: Bente Marie Braarud 

Præster: Jette Steffensen, Mette Gramstrup, Tue Ravn, Liane Dambo, Barbara Jensen, Birgitte 

Kragh Engholm, Birgitte Kvist Poulsen, William Salicath, Therese Møller  

Medarbejderrepræsentanter: Tinka Sonne, Mette Scheurer og Gry Hafstrøm 

Fra kontoret: Kristian Danholm, Randi Stenholt-Jacobsen og Pernille Mie Falk Jørgensen (referent) 

Afbud: Peter Lundsberg, Anton Pihl, Lene Rindal, Ivan Hemmingsen, Lasse Glavind, Joanna 

Winterø, Viggo Julsgaard, Niels Nymann Eriksen, Christian Schøler Holmgaard, Anita Rohwer, 

Lise Rasmussen og Sandra Skov Fallesen  

 

Ad 1: Formalia  

Dagsorden blev godkendt. 

 

Ad 2: Valg af medlem til FU  

Beslutning: Menighedsråder valgte Niels Nyman Eriksen som medlem af FU under vakance i 

embedet som ledende præst.  

 

Ad 4: Rapport fra gadepræsten og proces for evaluering af forsøget  

Gadepræsten er et forsøg, som udløber i december 2022. Inden da skal menighedsrådet tage 

stilling til projektets videreførelse. 

Liane Dambo oplæste et brev skrevet af Hanibal Jacobsen, som beskriver den værdi som Liane 

har været for ham og dem han kender. Derefter fortalte Liane på baggrund af hendes skriftlige 

rapport, om hendes arbejde som gadepræst og så var der tid til spørgsmål og svar om emnet.  

Beslutning: Menighedsrådet fandt, at man med rapporten har tilstrækkeligt grundlag for at tage 

stilling til projektets videreførelse. Dette tages således op til beslutning på næste møde. 

 

Ad 7: Godkendelse af idéoplæg til facadebelysning Kristkirken og Eliaskirken  

Beslutning Kristkirken: Menighedsrådet besluttede at gå videre med at søge de kirkelige 

myndigheder om tilladelse til belysningen der er beskrevet i forslaget og tilvejebringe finansiering. 

Beslutning Eliaskirken: Menighedsrådet besluttede at gå videre med at søge de kirkelige 

myndigheder om tilladelse til belysningen der er beskrevet i model tre, og at der søges ekstern 

finansiering. Den endelige model der bliver valgt er afhængig af økonomien. 

 



 
 

 
 

Ad 3: Legestuer  

Joan Pierre fortalte om legestuen på baggrund af sit skriftlige oplæg, som blev udsendt med 

mødematerialet. Herefter svarede Joan på spørgsmål fra menighedsrådet. 

Derefter blev punktet behandlet for lukkede døre – se særskilt referat.  

 

Ad 5: Kommunikationsarbejdet  

Kristian Danholm fortalte om kommunikationsafdelingens arbejde med at realisere 

kommunikationsstrategien, som menighedsrådet godkendte i januar. Han gennemgik de 

målsætninger der var blevet sat i forhold til sognets sociale medier, i forhold til følgere og besøg på 

vores hjemmeside. Målene var allerede blevet nået og også overgået. Herefter svarede Kristian 

Danholm på spørgsmål fra menighedsrådet. 

Derefter blev punktet behandlet for lukkede døre – se særskilt referat. 

 

Ad 6: Godkendelse af handlingsplan fra diakoniudvalget   

Dette punkt blev grundet tidspres udsat til næste menighedsrådsmøde.  

Conny Hjelm protesterede mod dette.  

 

Ad 8: Meddelelser og efterretningssager  

a) Alle restriktioner i kirkerne som følge af Corona er ophævet pr. 1. september.  
b) Kirkeministeriet har godkendt en revision af sognegrænsen mellem hhv. Vesterbro, Sydhavn 

og Valby Søndre sogne. Ændringen betyder, at bl.a. kollegierne Solbakken og Otto 
Mønsteds Kollegium, som ligger nær Enghave Kirke, bliver en del af Vesterbro Sogn. 
Havneholmen og Enghave Brygge bliver en del af Sydhavn Sogn. Ændringerne træder i 
kraft første søndag i advent.  

c) Stiftsøvrigheden har principgodkendt reparation af Sct. Matthæus Kirkes tårn, men har 
udbedt sig et mere detaljeret projektbeskrivelse til godkendelse. Som følge heraf kan 
arbejdet tidligst udføres i foråret 2022.  

d) Stiftsøvrigheden har godkendt projekt for udførelse af reparation af Apostelkirkens tag efter 
husbukangreb. Arbejdet er igangsat og forventes afsluttet inden jul. Gudstjenester og 
kirkelige handlinger holdes i andre kirker fortrinsvis Eliaskirken. Forsikringen har foreløbig 
afvist at dække skaden. Der klages over denne afgørelse. 

e) Det tidligere nævnte samarbejde med Trampolinhuset iværksættes tidligst, når det overfor 
nævnte byggearbejde er afsluttet.  

f) Stiftsøvrigheden har godkendt reparation af døbefont i Mariakirken. 
g) Afrensning af Kristkirkens facade er afsluttet 
h) Renovering af altermalerier i Eliaskirken er afsluttet. 
i) FU har besluttet at sætte Matthias Borello op i tid fra 15 til 25 timer om ugen frem til 31/12. 

Matthias er projektmedarbejder på Mariaprojektet og skal med de ekstra timer løfte flere 
opgaver ift. det socialetiske indsatsområde.  

j) Niels Anderson er fra 16. august ansat som ny organist i Mariakirken og akkompagnatør for 
børne- og ungdomskorene.  



 
 

 
 

k) Anna Sofie Høeg-Andersen er fra 1. august ansat som musikpædagog og korleder.  
l) Sarah Maxted er fra 1. august ansat som netværkskoordinator i stiftssamarbejdet om kirke 

for udlændinge, herunder den engelsksprogede menighed i Eliaskirken.  
m) Rikke Storgaard har opsagt sin stilling som kirketjener. Stillingen er opslået og forventes 

besat inden udgangen af september. 
n) Christian Holmgaard, som i øjeblikket vikarierer på 50 pct. i den ledige præstestilling i 

Apostelkirken, er forlænget på 25% i perioden 1/10 til 31/12.  
o) David Rejkjær Knudsen og Johannes Christophersen er ansat som studentermedhjælpere i 

Apostelkirken i hver 8 timer om ugen fra 1/9 til 31/12. 
p) FU har godkendt akustikregulering i Mariakirken til et samlet budget på kr. 95.875.  
q) FU har godkendt projekt for forbedret belysning af alterpartiet i Mariakirken til et samlet 

budget på 62.000 kr. excl. moms. 
r) FU har godkendt stigning i budget til konfirmandundervisning i Kristkirken fra kr. 210.000 til 

280.000. 
s) FU har bevilget NGO-lederuddannelse til Therese Møller til kr. 44.500. Der søges 

medfinansiering i provstiet. 
t) FU har bevilget diplomuddannelse i trendforskning til Birgitte Kragh Engholm til kr. 18.744. 
u) Der er gennemført syn i tre boliger, protokollerne kan læses på DAP. De sidste syn er 

planlagt til den 8/10. 
v) Kirkeadministration holder repræsentantskabsmøde den 27. september kl. 19.30. 

Interesserede bedes kontakte formanden. 
w) Biskoppen inviterer til landemode den 7. oktober. Temaet er Kirken i samfundet. Tilmelding 

til formanden. 
x) Grøn Kirke holder konference den 8. oktober. Se: 

https://www.gronkirke.dk/begivenhed/groen-kirke-konference-2021/ 
Menighedsrådsmedlemmer som ønsker at deltage kan få deltagergebyr dækket af 
kirkekassen. 

y) Der er modtaget referat af repræsentantskabsmøde i Skoletjenesten den 11/8 – kan læses 
på DAP 

z) Der er modtaget vejledning om medarbejderrepræsentanters rolle og rettigheder – kan 
læses på DAP. 

 

Ad 9: Evt.  

Tue Ravn ønsker at der kan findes tid til møder hvor der er mulighed for at der er mere tid til 

grundige og dybe diskussioner om relevante emner. Hvis der er interesse vil Tue Ravn gerne gå 

videre med at arrangere dette.  
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